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Încheiat azi, 9 februarie 2023, în cadrul şedinţei extraordinară cu convocare de
îndată  a Consiliului Local al municipiului  Alba-Iulia.
 Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  76/2023 a  Primarului
municipiului Alba Iulia.
 Lucrările şedinţei extraordinare  se desfășoară  în regim de videoconferintă. 
 Marcel  Jeler:  ”La ședință  sunt  prezenți  un număr de  18 consilieri.  Lipsește
doamna  consilier  Câmpeanu  Vlad  Ioana,  domnul  consilier  Ioan  Fulea  și  domnul
consilier  Lupea  Ioan  Gabriel.  Doamna  consilier  Oltean  Sabina  Larisa  și  domnul
consilier  Raul  Sebestian  Tudorașcu  intră  în  sala  de  ședință  în  timpul  discutării
proiectului nr. 1 al ordinii de zi.”

Dau cuvântul domnului  presedinte ales.”
Stanciu Alin Gheorghe: ”Bună ziua.  Vă propun ca modalitate de vot a ședinței

de azi,  votul prin apel nominal. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?”Cine este
pentru? Împotrivă? Abțineri?”

”Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 16 voturi pentru Bucureștean
Narcisa  Ioana,  Dumitru  Nicolae  Alexandru,  Marius  Filimon,  Florea  Victor  Paul,
Gavrilă Paven Ionela, Ionuț Horșa, Claudiu Marean, Medrea Bogdan, Medrea Petru
Gabriel, Nanu Dana Elisabeta, Popescu Antoniu Emil, Corina Rotar, Sandu Cornel
Stelian, Alin Stanciu, Sergiu Nicolae Vârtei, Marcela Vâlcan.”

Pleșa Gabriel:  ”Pe  ordinea de zi avem 2 proiecte de hotărâre. Supun la vot
proiectul ordinii de zi. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?”

”Fiind supus la vot,  acesta a fost  votat  cu cu 16 voturi  pentru Bucureștean
Narcisa  Ioana,  Dumitru  Nicolae  Alexandru,  Marius  Filimon,  Florea  Victor  Paul,
Gavrilă Paven Ionela, Ionuț Horșa, Claudiu Marean, Medrea Bogdan, Medrea Petru
Gabriel, Nanu Dana Elisabeta, Popescu Antoniu Emil, Corina Rotar, Sandu Cornel
Stelian, Alin Stanciu, Sergiu Nicolae Vârtei, Marcela Vâlcan.”

Marcel Jeler: ”Dacă vă găsiți în una din situațiile în care nu puteți lua parte la
deliberare și la adoptarea hotărârilor, fie personal, fie prin soț, soție, afini sau rude
până la gradul al patrulea inclusiv, aveți un interes patrimonial în problema supusă
dezbaterilor consiliului local vă rog să le precizați acum.”
 Corina Rotar : ”La proiectul nr. 2 nu voi participa la dezbatere și la vot.”
 Sandu  Cornel  Stelian :  ”Nici  eu  nu  voi  participa  la  dezbatere  și  la  vot  la
proiectul nr. 2”
 Pleșa Gabriel: ”Și acum vă prezint următoarea

         ORDINE DE ZI:

 1.  Proiect  de  hotărâre  privind neasumarea  responsabilității  organizării  și



derulării procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor - cadru pentru achiziția
produselor  și  a  contractelor/acordurilor  -  cadru  de  prestare  a  serviciilor  pentru
derularea măsurilor educative, aferente Programului pentru școli al Uniunii Europene
pentru perioada 2023 – 2026
 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Alba Iulia în
cadrul  proiectului  CRESCENDO -  Consorțiul  REgional  pentru Suport  în  Carieră,
Educație Nonformală,  Duală și  tehnOlogică Alba în vederea finanțării  acestuia  în
cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență al României, de aprobare a Notei
de fundamentare a investiției și a cheltuielilor legate de proiect

 1.  Proiect  de  hotărâre  privind neasumarea  responsabilității  organizării  și
derulării procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor - cadru pentru achiziția
produselor  și  a  contractelor/acordurilor  -  cadru  de  prestare  a  serviciilor  pentru
derularea măsurilor educative, aferente Programului pentru școli al Uniunii Europene
pentru perioada 2023 – 2026

 Intră on line doamna consilier Oltean Sabina Larisa și domnul consilier Raul
Sebastian Tudorașcu.

 Pleșa Gabriel: ”Între timp și eu și domnul Filimon am încercat să luăm toate
informațiile.  Se pare că se  respectă  în  această  procedură o legislație  națională.  Aât
calitatea alimentului, perioada de livrare și de garanție. Au fost niște cazuri izolate și i-au
și taxat pe cei care au trimis atunci la începutul anului școlar acele produse  care nu
corespundeau.
 Sincer, părerea mea personală, dacă aș fi consilier local aș fi votat în continuare ca
să facă licitație la nivelul macro pe județ Consiliul Județean. Sunt niște pași în această
licitație. Și putem merge acolo cu sugestiile  pe care le-am avut în ședința precedentă de
consiliu.”
 Marius Filimon: ”Am discutat ieri cu colegii pe grup. Era o idee să suplimentăm
din bugetul local această sumă pentru a obține niște produse mai de calitate. Din câte am
discutat, nu se poate face acest lucru. Acele sume alocate fiecărui produs prin hotărâre
de guvern sunt fixe. Sunt niște bani europeni aceștia. Mulțumesc!”

Stanciu Alin Gheorghe: „Discutii la acest proiect dacă mai   aveți? Nu sunt. Cine
este pentru? Abțineri? Împotrivă? Votul pentru înseamnă neasumarea responsabilității.”
 „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 9 voturi pentru Marius Filimon,
Claudiu Marean, Medrea Petru Gabriel, Oltean Sabina Larisa, Popescu Antoniu Emil
Corina Rotar, Sandu Cornel Stelian, Raul Sebastian Tudorașcu, Marcela Vâlcan  și 9
voturi  împotrivă  Bucureștean  Narcisa  Ioana,  Dumitru  Nicolae  Alexandru,  Florea
Victor  Paul,  Gavrilă  Paven  Ionela,  Ionuț  Horșa,  Medrea  Bogdan,  Nanu  Dana
Elisabeta, Alin Stanciu, Sergiu Nicolae Vârtei.”
 Marcel Jeler: ”Nu s-a întrunit numărul de voturi pentru neasumare.”
 Gavrilă  Paven  Ionela:  ”Ar  trebui  făcut  un  proiect  pentru  asumare  ca  să  ne
continuăm activitatea.”
 Raul  Sebastian  Tudorașcu:  ”Proiectul  supus  votului  a  fost  neasumarea.
Neasumarea nu a trecut. A rămas asumarea. Sau înțeleg eu greșit? Dacă noi nu ne-am



asumat, înseamnă că ne asumăm și la revedere!„
 Marcel Jeler: ”Eu nu sunt de aceeași părere pe considerentul  că dacă ar fi fost
împotrivă trebuiau  să fie voturi împotrivă.”
 Nanu Dana Elisabeta:  ”Domnul secretar! Inventezi  codul administrativ sau ce
faci? Nu a trecut proiectul și gata!„
 Marcel Jeler: ”Păi nu a trecut! Dar nu se poate spune că suntem pentru amânare!”
 Nanu Dana Elisabeta: ”Suntem pentru un nou proiect de asumare.”
 Raul Sebastian Tudorașcu: ”Nu vă supărați! Dacă nu am votat asumarea! Că nu
am avut o chestie în care să ne alegem da sau nu! A fost un proiect privind neasumarea.
Trebuiau să fie 11 voturi împotrivă ca să treacă proiectul?”
 Sandu Cornel Stelian: ”Dacă nu ne-am asumat  ca și Consiliul Județean să facă
licitația, pe cale de consecință licitația aceasta trebuie să o facă altcineva. Adică, ceea ce
se subînțelege  că Consiliul local, că altceva nu se poate face.”
 Pleșa Gabriel: ”E o chestiune juridică pe care vreau să o verifice  colegii mai, ca
nu cumva să comunicăm eronat. Să verificăm și să dăm interpretarea.”
 Marcel Jeler: ”Interpretarea este că nu s-a adoptat că nu s-a întrunit numărul de
voturi.”
 Gavrilă Paven Ionela: ”Este răspunsul pentru Consiliul Județean. Pentru ei avem
răspunsul. Ceea ce trebuie să clarificăm este legat de modalitatea de hotărâre la nivel de
consiliu local.”
 Sergiu Nicolae Vârtei: ”În primul rând, voturile au fost 9 la 9. Consiliul Județean
ne-a solicitat prin adresa respectivă asumarea sau neasumarea. Varianta de proiect a
inclus neasumarea. Obligația legală este a Consiliului local  ca în situația în care nu
înțelege să nu își asume responsabilitatea, să organizeze procedura de achiziție publică.
Din punctul meu de vedere nu mai trebuie nici o hotărâre pentru că este legală. Nu
putem să dăm o hotărâre că nu respectăm un text de lege.”
 Popescu Antoniu Emil: ”Corect.”
 Sergiu Nicolae Vârtei: ”Dacă ar fi trecut proiectul și ar fi întrunit 11 voturi și nu
și-ar fi asumat consiliul local responsabilitatea organizării și  derulării procedurii  de
achiziție, atunci Consiliul Județean își făcea treaba. Dar din punctul meu de vedere ne-
am asumat responsabilitatea organizării prin faptul că nu am votat proiectul.”
 Marcel Jeler: ”Cu acordul dumneavoastră o să cer și o părere  din partea Instituției
Prefectului. Hotărârea trebuie redactată  cu nu s-a întrunit numărul de voturi necesar. Nu
că s-a votat pentru ca să facem noi.”
 Sergiu Nicolae Vârtei: ”Eu nu am zis că s-a votat pentru. Eu am zis că dacă nu s-a
întrunit  numărul  de voturi  necesar,  hotărârea privind neasumarea responsabilității  și
implicit transferul responsabilității către Consiliul Județean, nu a fost adoptată. Și atunci,
mergem la dispoziția legală. Să vedem ce zice legea. Cine organizează? Consiliul local,
sau dacă nu își asumă, Consiliul Județean. Noi nu ne-am asumat.”
 Popescu Antoniu Emil: ”Aveți dreptate, domnule consilier. Organizează primăria.
Fără nici un fel de altă hotărâre.”
 Pleșa Gabriel: ”Dar oricum întreb prefectul printr-o adresă.”
 Marcel  Jeler:  ”Domnule  primar!  Dați-mi  voie  să  lămuresc treaba la  proiectul
anterior. Realitatea este că la 9 la 9, față de prevederile nu a codului administrativ, ci a
prevederilor ordinului 25, noi nu putem emite hotărâre. Deci, noi nu am rezolvat nimic.”



 Alin Stanciu: ”Dacă era 10 la 9 ce se întâmpla? Trebuie să avem 11, domnule
secretar!”
 Marcel Jeler: ”Dar din moment ce nu s-a întrunit numărul de voturi necesar, după
prevederile actuale ale ordinului care vin să completeze codul administrativ, suntem în
situația de a nu emite hotărârea deoarece nu s-a întrunit numărul de voturi necesar pentru
aprobare.”
 Nanu  Dana  Elisabeta:  ”Modalitatea  de  vot  este  pentru,  împotrivă,  abținere.
Trebuiau 11 voturi pentru.”

 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Alba Iulia în
cadrul  proiectului  CRESCENDO -  Consorțiul  REgional  pentru  Suport  în  Carieră,
Educație  Nonformală,  Duală  și  tehnOlogică  Alba în  vederea finanțării  acestuia  în
cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență al României, de aprobare a Notei
de fundamentare a investiției și a cheltuielilor legate de proiect
 Se  dă  cuvântul  doamnei   Maria  Seeman  –  manager  public   -  care  prezintă
proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
 Se dă cuvântul doamnei Nanu Dana Elisabeta  - secretar comisie -  care prezintă
raportul de avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-
sociale, buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
 Nanu Dana Elisabeta: "Comisia a avizat  favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 
  Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudorașcu – președinte comisie  -
care  prezintă  raportul  de  avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru
administraţie  publică  locală,  juridică  şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale
minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti a
avizat  favorabil acest proiect de hotărâre.
 Raul Sebastian Tudorașcu: ”Comisia a avizat  favorabil  acest proiect de hotărâre
și nu avem obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”  
 Sergiu Nicolae Vârtei: ”Eu am o întrebare. Cum va majora  Consiliul Județean
cota lor de contribuție de la 5% la 10%?”
 Pleșa Gabriel: ”Fiind parteneri în consorțiu se poate. Printr-o hotărâre de consiliu
județean.”
 Sergiu Nicolae Vârtei: ”Dar proiectul nu va fi depus în varianta aceasta?”
 Pleșa Gabriel: ”Ba da. Pentru că intră la concurs. Dacă e câștigător, atunci se
finanțează. Poate să vină și din mediul privat cu sume. Există libertatea de a veni și bani
din privat.
 Stanciu  Alin  Gheorghe:  „Supun  la  vot  proiectul  de  hotărâre  împreună  cu
amendamentul. Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă?”
 „Fiind  supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat cu  14  voturi  pentru  Bucureștean
Narcisa  Ioana,  Dumitru  Nicolae  Alexandru,  Filimon  Marius,  Florea  Victor  Paul,
Horșa Ionuț, Medrea Bogdan, Medrea Petru Gabriel, Nanu Dana Elisabeta, Oltean
Sabina  Larisa,  Popescu  Antoniu  Emil,  Stanciu  Alin,  Tudorașcu  Raul  Sebastian,
Sergiu  Nicolae  Vârtei,  Vîlcan  Marcela.  Doamna  consilier  Gavrilă  Paven  Ionela,
doamna  consilier  Rotar  Corina  și  domnul  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  nu  au
participat la dezbatere și la vot.”



 S-a adoptat Hotărârea nr.  72/2023
 
 Alin Stanciu: ”Dacă mai sunt alte discuţii? Dacă nu sunt, declar şedinţa închisă.”

Alba Iulia,  9 februarie 2023

           PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                        SECRETAR general
                        Consilier                                                     Marcel Jeler 
                      Alin Stanciu

 


